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VII СЕДНИЦА ЛОКАЛНОГ ПАРЛАМЕНТА

У уторак децембра одржана је седница Скупштине општине
Бачки Петровац Председник Скупштине није био присутан
на почетку седнице те је исту водио његов заменик
Најпре су постављана многобројна одборничка питања
из Српске напредне странке је поставио неколико питања која су се од-
носила на Маглић и то на стазу према гробљу на спомен обележје ре-
конструкцију ресторана у овом месту и др одборника
ЛСВ је занимало зашто у великој сали општине или на згради општине не-
ма симбола Војводине т ј грба и заставе Затим је информисао одборнике
да је дошло решење Врховног суда Србије у вези изборне крађе покра-
јинских избора и напоменуо да је нелегитиман покрајински пос-
ланик Уједно га је занимало зашто на место незгоде колима хитне помоћи
не долази и лекар зашто пољопривредници којима је у денациона-
лизацији године било враћено земљиште у земљишне књиге немогу
уписати своје парцеле из ЛСВ се интересовала да ли
ће након завршетка Високе школе здравства Свете Алжбете која у Бач-
ком Петровцу има издвојено одељење дипломе бити важеће и код нас те
да ли ће можда требати њихова нострификација Уједно је апеловала
на надлежне да изврше постављање табли са називима улица и бројева
кућа у АБЦ блоковима и на Сејкама Одборница Српске напредне странке

је питала да ли постоји могућност да се опало
лишће сакупља на једном месту чиме би смо добили место за компосто-
вање Поново је изнела питање паса луталица У име грађана је поставила
питање зашто се културно уметничким друштвима удружењима и ама-
терском позоришту наплаћује закуп Велике сале Словачког војвођанског
позоришта и нагласила да је неопходно да и Петровац има дом културе
Именовану је такође занимало како ће се решити прикључци на канали-
зациону мрежу у стамбеним зградама из Српске напредне
странке је питао зашто у дневни ред ове седнице није уврштена тачка коју
су доставили грађани Маглића а која се односила на Збор грађана у Маг-
лићу Занимало га је да ли је Комисија за притужбе при СО е формирана
те како се могло десити када је рађено партерно уређење Маглића да је
уређено и паркиралиште испред ресторана Порта и испред продавнице
Мандарина Питао је још да ли постоји сукоб интереса када предузеће
заменика председника Општине пружа услуге опш-
тини Бачки Петровац Савету Месне заједнице Маглић и комуналном пре-
дузећу Комун лац из Маглића те зашто је његово предузеће по најпо-
вољнијим условима добило у закуп базен као и то да је простор бивше
Новосадске банке дат је у закуп Панонској банци где је запослио и своју
снају Одборник Јојић се интересовао и зашто је управо предузеће госп
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др Јан Сабо
Синиша Станивук

Драган Крчмар

Карола Верлеа

ЈанБохуш

Марија Андрашик

Ана Маљковић Џуклевски

Милош Јојић

Радомира Зотовића

.

Зотовића добило најповољнији кредит Одборник из ЛДП
је желео да зна да ли се планира рециклирање електронског отпада те ко
је донео одлуку да се са радовима на канализацији настави тамо где ни не
постоји могућност провере функционисања исте те да ли постоји могућ-
ност да се у изградњу канализације укључе и наши људи Одборник

из Г плус ја истакао да је у нашој Општини неопходан пољо-
привредни инспектор а је питао шта се дешава са Сло-
вачком народном партијом Одборник Г плус из Гложана је
питао да ли постоји могућност да се код лекара у Гложану преглед закаже
и телефонским путем Јурај Червенак из Словачке народне партије је упу-
тио питање Општинској изборној комисији на којој изборној листи се на-
лази из Петровца из ЛДП је зани-
малодали јеСтатут општинеБачкиПетровац упућен и на неке вишеинсти-
туције и уједно изнео своје мишљење у вези покрајинских избора Потом је
следила расправа реплике расправа повреда Пословника поново деба-
та и тако у круг У истим су учествовали Крчмар Зотовић Јојић Верле
и на крају одборник Јан Бохуш који је дао до знања колегама да одборнич-
ка питањамогу постављатии у писменојформи

Након усвајања записника са прошле седнице одборници су наста-
вили са радом У правој тачки су размотрили Одлуку о другим изменама
и допунамаОдлуке о бу ету општине Бачки Петровац за годину опо-
зиција са неким ставкама није била задовољна владајућа коалиција је ис-
те образлагала и на крају је ребаланс ипак усвојен У другој тачки је усвојен
предлог Програма мера за ублажавање економске и финансијске кризе
у нашој Општини такође је прихваћенДинамички план активности за дава-
ње у закуп пољопривредног земљишта у државној својини у години
Одлука о одређивању висине пореске стопе за имовину и Одлука о бора-
вишној такси Одборници су усвојили и Одлуку о радноправном статусу
председника Скупштине општине и заменика председника Скупштине То
значи да председник и заменик председника Скупштине општине неће би-
ти у сталном радном односу Члановима Општинског већа су изгласали
накнаду у висини динара по седници

Потом је отпочела расправа у вези предлога бу ета Општине за
годину По мишљењу неких одборника бу ет за годину је нешто
реалнији него претходни Укупни приходи се планирају у висини мили-
она хиљададинара Након расправе бу ет је усвојен На крају седнице
одборници су прихватили Информацију о васпитно образовном раду
основних школа на територији наше општине и Гимназије Јан Колар са
домомученика зашколску годину
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VIII СЕДНИЦА СКУПШТИНЕ ОПШТИНЕ

Локални парламент је заседао јануара а истим је председавао
председник Скупштине општине На почетку седнице чула су
се многобројна одборничка питања Као први на одборничка питања са
протекле седнице одговорио је председник Сабо а она су се односила
на Збор грађана у Маглићу и студије одељења Високе школе здравства
из Братиславе у Петровцу На питање зашто на први збор грађана уМагли-
ћу нису били позвани сви одборници већ само неки председник СО е је
одговорио да онај ко је организовао скуп на њега је требао позвати све
одборнике локалног парламента У вези питања да ли ће бити потребно
нострификовати диплому након завршетка студија на поменутој Високој
школи председник Сабо је одговорио да конкретан одговор још увек није
стигао из Министарства школства али да је министар упознат са ситуаци-
јом те да ће се залагати за то да се обнови некадашњи међудржавни
уговор који је постојао измеђуСФРЈиЧССР

У оквиру одборничких питања председник општине Бачки Петровац
је информисао присутне да аутобуски превозник ЈСГП

Нови Сад не може изаћи у сусрет захтевима грађана наше Општине али
разговори се настављају са другим превозником Ластом из Београда и са
једнимприватнимпревозникомизВрбаса се интересовао
ко је дао одобрење да се Гложан раскопа у зимском периоду на ште му је
одговорио председник Савета МЗ Гложан а уједно и одборник ДС у СО е
Бачки Петровац да није најбоље време за овакве радове али
да је свака инвестиција у Гложану добродошла а одобрење за исте је
доста касно издалаДирекција Одборник Г плус је питао да
ли је коначно решена ситуација са раскопаним АБЦ блоковима и да ли је
могуће извор топле воде која се налази поред института на неки начин
искористити за грејање наших домаћинстава из ЛСВ се
интересовао како се троше средства из бу ета нарочито она у износу од

милиона динара одређена за капиталне инвестиције Поново је пос-
тавио питање систематизације радних места у Општинској управи и ра-
ционализацију истих као и питање крађе покрајинских избора и уједно се
захвалио за то што је Општинска управа коначно подржалањегов предлог
и у Великој сали окачила грб и заставу АП Војводине Одговор одборнику
Верлеу је дао председник Општине а у вези систематизације начелница
Општинске управе је интересовало
шта се дешава сафискултурном салом уОсновној школи у Кулпину јер по
новим стандардима како сазнаје кров неможе бити одматеријала од којег
је направљен Одборник из ЛДП је питао зашто током рес-
трикције јавне расвете није било укључено бар неколико сијалица јер су
села била у мраку одборник Српске напредне странке је
тражио да му се доставе одговори на одборничка питања са прошле сед-
нице Одборник ЛДП је поново поставио већ позната
одборничка питања у вези реконструкције тротоара у Лењиновој улици
у Петровцу да ли је наплаћен у очекиваном износу закуп пољопривредног
земљишта ко може присуствовати седницама Општинског већа да ли
функционише петровачки одбор за канализацију и ко је тамо председник
указао је на емитовање обавештења и информација која нису актуална
и желео је знати ко је када како и колико службених мобилних телефона
поручио за потребе Општинске управе Потом је следила дебата која баш
није имала везе са седницом Скупштине бројне реплике препирке те су
тако за говорницу излазили начелник за друштвене делатности

Милина Лабат Јарослав Поповић Карол Верле заменик пред-
седника Општине Милош Јојић Јан Бохуш и Ондреј
Корош одборник ЛСВ се интересовао да ли постоји могућност
уградње тзв лежећих полицајаца уМасариковој улици у Гложану кроз коју
пролазе тешка теретна возила те је позвао Комисију за заштиту животне
средине да сагледа ситуацију са тзв мокримпољимау Гложану Одго-
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Владимир Туран
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ЈанТриашка

Карол Верле

МилинаЛабат Растислава Краљика

Ондреј Корош

Јојић Милош

Јарослав Поповић

Душан
Говорчин

Радомир Зотовић
Јан Вало

.

,

,
,

. ,

ворио му је Јан Бохуш у смислу да треба размишљати о изградњи пречис-
тача из Г плус је питао да ли постоји могућност да
РадиоПетровац добије још један телефонски број на који би грађанимогли
слати честитке обавештења и слично из Српске напред-
не странке је питао надлежне у општини да ли су дошла обећана средства
у висини милиона динара за изградњу канализације о чему је својевре-
мено говорио одборник ДС Након одговора Марчока
одборнику Говорчину локални посланици су усвојили записник са прошле
седнице

Потом је председник Скупштине општине Јан Сабо позвао одборнике
да предложе допуну дневног реда Одборник Поповић је предложио да се
у дневни ред уврсти тачка под називом ДоношењеОдлуке о стављањуван
снаге Одлуке о радноправном статусу заменика председник СО е што
одборници нису прихватили Председник СО е са дневног реда повукао
две тачке које су се односиле на разрешење а потом и именовање једног
члана Школског одбора у Основној школи у Петровцу Одборник из Кул-
пина из ДС је предложио да чланови локалног парла-
мента не разматрају питање Савета за младе и овај предлог је такође
прихваћен Милош Јојић је желео да дневни ред допуни тачком Име-
новање и образовање привременог радног тела или комисије која би се ба-
вила ревизијом јавних набавки Овај предлог није био прихваћен У оквиру
ове расправе настала је прилична дебата јер нико није знао на који начин
то урадити ко би то требао урадити и на крају је одборнику Јојићу суге-
рисано да предлог поднесе Општинском већу Након тога су одборници
измењендневни редприхватили

У оквиру прве тачке Разматрање предлога и доношење Пословника
Скупштине општине Бачки Петровац је расправа дебата или кокао то наз-
вати трајала скоро три сата Највише се расправљало о одборничким
питањима да ли би иста требала бити на почетку седнице како је
предлагала опозиција или на крају како је сматрала владајућа коалиција
Неки од одборника су сматрали да одборничка питања трују веома дуго
да иста треба да буду кратка и конкретна јер једна седница кошта хи-
љаде динара Бохуш други су пак мислили да једна седница кошта хи-
љаде динара без обзира да ли траје сати или Червенак Највеселију
реакцију је изазвао члан ЛДП Корош који је предложио да опозицији пос-
тавља одборничка питања на почетку а позиција на крају седнице У рас-
прави поводом ове тачке су учествовали секретар СО е

Јурај Червенак Јан Бохуш Ондреј Корош Јарослав Поповић
Јан Сабо Павел Марчок Карол Верле председник Оп-

штинеВладимирТуран и Неки одбор-
ници су изнели и усмене амандмане потом је уследила пауза на којој је
заседала Комисија за прописе размотрила поједине амандмане од којих
су неки постали саставни део предлога а о осталим су се изјашњавали
одборници Ина крајуПословникСкупштинеопштине није био изгласан

У другој тачки дневног реда одборници су разматрали предлог Одлуке
о месним заједницама на територији општине Бачки Петровац Образ-
ложење је поднео секретарСО еСветославМајера који је изнео да је текст
исте усклађен са новим Законом о локалној самоуправи Карол Верле ја
сматрао да је ова одлука исполитизована и то управо због зборова грађана
одржаних у Маглићу У расправи су осим Верлеа учествовали и Милош
Јојић који је уједно поднео и амандман који није усвојен Јан Бохуш Јаро-
слав Поповић Јурај Червенак и Спасоје Проданов који је такође поднео
усмени амандман и исти је прихваћен На крају је ова одлука о месним за-
једницама усвојена

Потом је председникСО еЈанСабо прекинуо седницу и најавио наста-
вак исте за четвртак фебруар у часова
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Растислав Струхар

Ђура Говорчин

Павел Марчок

Спасоје Проданов

Светослав
Мајера Си-
ниша Станивук

МирославПуцовски ПавелБалца
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НАСТАВАК СЕДНИЦЕ С еVIII O-

ИЗ КАБИНЕТА ПРЕДСЕДНИКА

О НАСТУПУ СНУК„ “

Наставак седнице локалног парламента је одржан фебруара
у поподневним часовима Председник СО е започео је сед-
ницу на чијем се дневном реду као прва нашла трећа тачка која је гласила
Разматрање предлога те доношење Одлуке о оснивању Савета за рав-
ноправност полова Поводом ове тачке испред предлагача реч је узео од-
борник након чега се расправи прикључио и

који сматра да су жене у нашој Општини активне како у сфери поли-
тике тако и кроз рад многобројних удружења невладиних организација
С тим у вези он сматра да у данашње време није неопходно оснивање
Савета за равноправност полова када су се жене веома успешно избориле
за своја права У дискусији су још учествовали и одборници

која је оштро бранила права жена Павел
Марчок На крају дискусије већином гласова донета је Одлука о оснивању
Савета за равноправност полова пштинеБ Петровац

На дневном реду седнице као четврта тачка нашло се Разматрање
предлога те доношење одлуке мере у вези предлога Збора грађана
Месне заједницеМаглић одржаног дана године Више од једног
сата дискусије и много дискутаната за скупштинском говорницом међу
којима су заменик председника Општине одборници

Јурај Червенак обележило је ову четврту тачку На крају дискусије пред-
седник Скупштине општине је прочитао закључак и дао на гласање који је
донело Општинско веће на својој седници у коме се каже следеће

За неприхватање поменутог предлога гласало је одбор-
ника је гласало против док је један одборник остао уздржан

Иако су одборници сматрали да је непотребно што се тачка која се
односи на Разматрање предлога мишљења Комисије за представке
и притужбе а у вези притужбе из Маглића ул Ћирпанова

нашла на дневном реду седнице Скупштине општине у дискусији
поводом исте су учествовали Јарослав Поповић Павел
Марчок Милош Јојић На крају дискусије поменута тачка ипак није дата
на гласање

У наставку седнице једногласно је донето Решење о образовању Ко-
мисије за израду предлога Годишњег програма заштите уређења и ко-
ришћења пољопривредног земљишта у општини Б Петровац Комисију
чини председник из Б Петровца и чланови

из Кулпина из Гложана
из Маглића и и

изБ Петровца
У оквиру седме тачке већином гласова донет Решењ о избору

чланова посебног радног тела СО е Б Петровац и то Савета за рав-
ноправност полова у коме се налазе

из Б Петровца и
из Маглића из Гложана и
из Кулпина У расправи везаној за ову тачку дневног реда је учествовао
одборник док су Јурај Червенак иОндреј Корошмишљењада
Комисију за равноправност полова не треба да чине припадници само
једног пола

На крају седнице Скупштине општине одборници су без расправе
и једногласно донели Решење о разрешењу чланова Управног одбора ПУ
Пчелица Б Петровац као и Решење о именовању нових чланова Управ-
ног одбора овеУстанове а то су изМаглића

из Кулпина из Б Петровца из Б
Петровца из Кулпина из Маглића

из Кулпина из Б Петровца и из Гло-
жана
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др Јан Сабо

Павел Марчок Ондреј Ко-
рош

Јурај Чер-
венак Катарина Зорњанова

Радомир Зотовић
МилошЈојић ЈарославПоповић КаролВерле РадославБогдановић

Бранка Грбића

Драган Крчмар

Јан Ломиански Милорад Је-
личић Виера Мишковицова Бошко Богуновић

Катарина Рашета Ана Струхар Павел Бенка Славољуб
Нинковић

Катарина Арњашова Тања Варга
Јадранка Марчок Мирјана Крајновић АнаМарјановић

Вјера Мишковицова Катарина Зорњанова

ПавелЗима

АнаМарјановић МилинаЗе-
ленак Ана Легињова Вероника Балаж

Вања Хашка Драган Брдар Вјерка
Петраш Катарина Лачок Ана Чипкар
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Општинско веће општине Б Петровац сматра да предлог Збора
грађана МЗ Маглић одржаног дана године на начин на који је
формулисан није могуће прихватити из разлога што СО е Б Петровац
није надлежна да распусти Савет Месне заједнице Маглић који је иза-
бран од стране грађана ове Месне заједнице С е Б Петровац може
на основу члана Статута општине Бачки Петровац да распише
референдум на подручју МЗМаглић на коме би се грађани изјаснили да ли
су за то да се Савет Месне заједнице распусти и да се распишу пре-
времени избори Тек уколико би се грађани на овом референдуму тако
изјаснили председник СО е Б Петровац може да распише превремене
изборе за Савет ове Месне заједнице Имајући у виду да редовни избори
за СаветМЗМаглић следе у септембру године предузимање свих
ових мера које подразумевају и значајне бу етске издатке било би
нерационално
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децембра председник Општине је присуст-
вовао новогодишњем програму који је организовала
ОО Црвеног крста а у сарадњи са ПУ Пчелица ОШ
Јан Чајак Гимназијом Јан Колар и КУД Петровска
дружина

децембра био је присутан на концерту СНУК

амбасадором а коју приредила Алијанса
за економски и локални развој НАЛЕД у коју је учла-
њена и наша Општина

децембра учествовао је на састанку председника општина Јуж-
нобачког округа

децембра потписао је уговор о суфинансирању пројеката са Пок-
рајинским секретаријатом за архитектуру урбанизам
и грађевину

децембра присуствовао је Штефанском програму у Кулпину пр-
вом у оквиру обележавања годишњице рада
КУД а Зволен

до фебруара посетио је службено Словачку Републику и партнерске
градове Њитру и Мартин

Владимир Туран

11. –децембра председник је учествовао на свечаној вечери са аме-
ричким

Турнеја Словачког народног уметничког колектива почела је
у Србији децембра у Ковачици у недељу је настављена у Селенчи да би
у понедељак децембра наступили у Петровцу До краја турнеје су насту
пили и у Старој Пазови Кисачу и у Новом Саду Ову турнеју је финансирало
Министарство културеСловачкеРепублике Уред заСловаке којиживе у ино
странству у сарадњи са НССНМ а пројект је реализован под покрови
тељством потпредседника Владе СР У Петровцу
реализиоване две репризе представе за децу нсамбл је први
пут посетио Словаке у Војводини У програму су чланови ове групе предста
вилифолклорне и песмеиз појединих регионаСловачке
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СНУК

Душана Чапловича
Гашпарко
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ПРЕДСЕДНИК ОПШТИНЕ БИЛАНСИРАО

У петак децембра кабинет председника Општине је организирао
конференцију за новинаре на којој је председникОпштине
сем тога што је дао виђење живота и рада у нашој Општини але пре тога је
одговорио на питања новинара о приватизацији Радија Петровац медијали-
зацији рада локалне самоуправе подршци наталитету суфинансирања пут-
них трошкова ученика и студената њиховог стипендирањаитд

Што се тиче биланса за прошло годину председник Туран је истакао да
година већ самим тим што је била изборна није била лака што пот-
врђује и чињеница да у току године смо имали чак три председникаОпштине
Избори обично са собомдоносе стагнацију илибарем успорен рад али уОп-
штини су ипак настављени започети радови а неки нови су и започети Нас-
тављено је са изградњом канализација у Петровцу Маглићу Кулпину
асфалтирани су путеви у свим насељима изграђена је бициклистичка стаза
између Петровца и Кулпина изграђена је спортска хала у Петровцу уређен
је центар Гложана Али започете су и мање видне инвестиције али које пак
нисумањеважне за општиразвој општине

Година према председнику Турану биће годинаштедње и у том ду-
ху је направљен и општински бу ет за годину Општина се неће одрећи
од планираних активности а то је оспособљавање индустријске зоне у Пет-
ровцу припрема за издрадњу зона у Гложану Кулпину иМаглићу уфункцију
довести каналазације асфалтираће се улице неће изостати ни јавни ра-
дови При томе се рачуна на средства из АП Војводине из Фонда за капи-
талне инвестиције из министарства Владе републике Србије Бу етом Оп-
штине је планирано за капиталнеинвестиције издвојити милионадинара
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АМБАСАДОР ФУРЂИК У ПЕТРОВЦУ

РЕКОНТРУКЦИЈА СВП

КОНФЕРЕНЦИЈА ЗА ШТАМПУ ПРЕДСЕДНИКА ОПШТИНЕ

КАКО РАСТЕ ДРВО?

Нашу општину у понедељак фебруара посетио је Њ Е амбасадор
Словачке Републике у Београду са својим другим сек-
ретаром У малој сали Општине Бачки Петровац их
је дочекао председник општине са сарадницима за-
меником председника и начелником Одељења
за друштвене делатности и нагласио да је већ
имао сусрет са амбасадором те да су разговарали о економској ситуацији
у нашој општини Садашња посета цењеног госта била је усмерена на об-
ласт културе и образовања Именовани је говорио и о односу словачке
Владепреманашој држави те о глобалној економској кризи

У оквиру своје посете амбасадор Фурђик је боравио у ОШ Јан Чајак
у Петровцу где га је поздравио директор школе и информисао
и историјату ове школе о актуелној ситуацији у овој васпитно образовној
установи након чега су обишли спортску халу која је у завршној фази из-
градње Даља посета амбасадора СР била је посвећена Гимназији Јан
Колар Дочекали су га директор и управник интерната

Директор је изнеодаове године гимназија прослава свој
рођендан те је потребно извршити одређене инвестиције на овој веле-
лепној згради Пре свега то је поправка крова и фасаде Колектив Сло-
вачког војвођанског позоришта са директором је такође
дочекао цењену делегацију на челу са амбасадоромСР у Београду која је
погледала како теку радови на реконструкцији СВП На крају је следила
посета Галерији ЗузкеМедвеђове

Након обиласка наведених институција питали смо амбасадора Фур-
ђика о циљевима посете и дојмовима Нагласио је да је желео видети на ко-
ји начин се побољшавају услови образовања у основној школи и гимназији
те у позоришту Задовољан је и како је изнео види се напредак
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Игор Фурђик
Павлом Крутошиком

Владимир Туран
Радомиром Зотовићем

Душаном Говорчином

Јан Брна

Паљо Беличка
Ондреј Корош

Павлом Чањијем
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Крајем децембра прошле године отпочела је реконструкција Сло-
вачког војвођанског позоришта тачније прва и друга фаза Према речима
управника СВП реконструкција бине и гледалишта биће
завршена до половине фебруара Средства иако још нису доспела на ра-
чун СВД обезбедио је покрајински Фонд за капитална улагања а вредност
прве и друге фазе реконструкције биће око милиона динара Трећа фа-
за у оквиру које је планирана реконструкција фоајеа требала би отпочети
након премијере позоришне представе за децу која је планирана за
фебруар Последња четвртафаза реконструкције биће на пролеће када то
буду дозвољавали временски услови Тада се планира поправка степе-
ништаодносно улаз ифасада
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Павела Чањија

Дана јануара председник Општине Бачки Петровац
приредио је конференцију за штампу на којој је присутне новинаре

обавестио о томешта се дешавало на и седнициОпштинског већа
Како је изнео чланови Општинског већа су на седници размотрили и упу-
тили на усвајање Скупштини општине предлог о бу ету општине за
годину и размотрили предлог мера за ублажавање економске и финан-
сијске кризе На седнициОпштинског већа је био усвојен предлог одлуке
о другим изменама и допунама бу ета за годину и усвојен акциони
план активности у вези давања у закуп пољопривредног земљишта у др-
жавној својини на територији к о Бачки Петровац седницаОпштинског
већа је одржана непосредно пре седнице Скупштине општине на којој су
чланови размотрилинеколико допуна у вези бу ета

На седници Општинског већа утврђен је предлог Решења о имено-
вању стручне Комисије за израду годишњег програма заштите уређења
и коришћења пољопривредног земљишта уОпштиниБачкиПетровац и да-
та је сагласност на нови Правилник о унутрашњој организација и сис-
тематизацији радних места у Општинској управи Чланови Општинског ве-
ћа су усвојили и упутили на даље усвајање Одлуку о месним заједницама
на територији Општине Бачки Петровац усвојили Пословник о раду Опш-
тинског већа одлуку о субвенционирању аутобуских карата средњо-
школаца и студената и размотрили предлоге и закључке са зборова гра-
ђана које су и децембра одржани у Маглићу Општинско веће је на
седници дало сагласност на повећање цена комуналних услуга КП
Глоаквалис из Гложана за процената те усвојило два финансијска зах-
тева

На конференцији за штампу председник општине Владимир Туран је
информисао присутне да је наша општина добила одлуку од Покрајинског
секретаријата за управу прописе и националне мањине о афирмацији
мултикултуралности и толеранцији на територијиОпштинеБ Петровац

22.
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Владимир
Туран

џ

џ

џ

.

Носиоци пројекта
који је отпочео у Петровцу су Удружење
Зелени круг и уредништво часописа Еко
лист Финансијску подршку је обезбедио
Фонд за заштиту животне средине а веома
значајну улогу у овом пројекту је имао и
Јужнобачки округ и Јавно предузеће Град
ско зеленило из Новог Сада Тако у оквиру
пројекта Како расте дрво у двориштуОШ

„

„ “ „
“.

,

„
“ .

„

Како расте дрво“
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„ “ 50 .
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Јан Чајак је посађено око садница разног дрвећа Учесници ове
акције су ученици основних школа О овом еколошком пројекту

из уредништва часописа Еко лист је рекла да је циљ стварање
ква литетнијих услова за живот грађана и унапређење заштите животне
сред ине те подизање еколошке свести о улози природе и њена заштита
Пошто је у пројекат укључен и Јужнобачки округ сађењу дрвећа у
понедељак децембра прошле године присуствовала је и начелница

која је такође подржала овај пројекат а који је реализован у
неколико школа Прво дрво је посадио републички посланик

У разговору са начелницом Јужнобачког округа председник
Општине је укратко споменуо пројект који се односи на
пошумљавањеатара у нашојОпштини

Јадранка
Марчок

ДаријаШајин
Павел

Марчок
Владимир Туран

.

-
-
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О НАЦРТУ БУ ЕТА ЗА ГОДИНУ2009.Џ
ПРОТИВ НАСИЉА У ПОРОДИЦИ

У уторак децембра у Великој сали Општине одржана је јавна рас-
права о нацрту бу ета општине Бачки Петровац за годину У рас-
прави су учествовали одборници Скупштине пштине Бачки Петровац чла-
новиОпштинског већа директори јавних предузећа и установа као и пред-
седници и секретари савета месних заједница На почетку се присутнима
обратио председник Општине и укратко појаснио бу ет
општине Бачки Петровац за годину Детаљније о приходима
износима и расходима у години и плановима за годину говорио
је начелникОдељења забу ет ифинансије

Распоред расхода бу ета општине Бачки Петровац за годину

заОШ ЈанЧајак уПетровцу динара заОШ ЈанАмос Коменски
у Кулпину динара заОШ Жарко Зрењанин уМаглићу
динара за ОШ Јозеф Марчок Драгутин у Гложану динара
за Гимназију Јан Колар динара а за ПУ Вчиелка
динара Центру за социјални рад је одређен износ од динара
за Библиотеку Штефан Хомола динара за СВП ди-
нара за Информативни центар динара док би Туристичкој орга-
низацији припало динара Општинско јавно правобранилаштво
ће располагати средствима у висини од динара док је за школске
ужинеи продужениборавак одређено динара

За остале намене међу које спадају месечне аутобуске карте сту-
дентске стипендије путни трошкови деце са посебним потребама јед-
нократна помоћ културно уметничка друштва културне манифестације
физичко васпитање невладине организације противпожарна заштита
стратешки план развоја и пројекти планирано је динара За ин-
вестиције у Дому здравља је издвојено динара а за Дирекцију
за грађевинско земљиште путну привреду и комуналне делатности
општине Бачки Петровац за инвестиције одређено је а укупно

динара

9.
2009. .
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2008. 2009.
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„ “ 6. 281 000 , „ “
4. 676 000 , „ “ 4. 790 000

, „ “ 3. 897 000 ,
„ “ 6. 744 000 , „ “ 6. 307 000

. 2. 176 000 ,
„ “ 642. 000 , 1. 840 000

, 3. 451 000 ,
1. 961 000 .

100. 000 ,
917. 000 .

, ,
, ,

, - , ,
, , ,

, 24. 950 000 .
3. 000 000 ,

,
52. 500 000,

54. 697 000 .

џ

џ

Владимир Туран

БошкоБогуновић.

џ

џ

џза кориснике бу етских средстава је следећи Скупштина општине у
години би имала на располагању динара за председника Оп-
штине и Општинско веће је одређено динара а за Општинску
управу динара Када је реч о школама средства су следећа

: 2009.
3. 117 000 ,

5. 870 000 ,
13 985 000 . :

У организацији председника Општине канце-
ларије народног посланика Форума жена Демократске
странке иЦентра за социјални рад општинеБачкиПетровац у среду де-
цембра у Великој сали Скупштине општине одржана је трибина на тему

Присутне је на почетку поздравио председник Општине Владимир Ту-
ран а након тога је на тему Насиља у породици говорио покрајински сек-
ретар за рад запошљавање и равноправност полова
и директорица Центра за социјални рад наше Општине

Покрајински секретар је изразио задовољство што се ова тема начела
и што се ради на томе како би се спречило насиље у породици Војводина
ће од године бити покривена склоништима за злостављане жене која
већ раде у Новом Саду Суботици Пећинцима док у Сомбору Зрењанину
и Кикинди треба да почну са радом Према његовим речима да би злос-
тављана жена могла слободно да доноси одлуке шта ће да ради у таквој
вези мора да има економску независност и зато АП Војводина предузима
низ мера за запошљавање жена посебно угрожену популацију Ромкиње
мајке деце са посебним потребама итд Прошле године је само из Гарант-
ног фонда сто предузетница добило средства за развој својих предузећа

године је на територији АПВ било пријављено случајева на-
сиља у породици у случајева се водио прекршајни поступак у
случајева кривични поступак а само случајева се завршило са безус-
ловном казном одузимања слободе И Уједињене нације су оцениле
овакав трудАПВојводине у елиминацији насиљау породиции подржали су
ову акцију са

Биљана Дракулић је говорила о резултатима анкете Центра за соци-
јални рад која се односила на насиље у породици Анкетирани најчешће
као узроке насиља у породици наводе алкохолизам и нарушене брачне од-
носе Најчешћаформа насиља у породици је насиље над женама али има
и случајева насиља над децом насиље деце над родитељима поготово
онима старије доби што је присутно највише уМЗ Гложан У породицама у
којима има насиља стасају психички нестабилне особе које се често и са-
ме окрећу насиљу У нашој Општини су забележена и два случаја насиља
над мушкарцима Насиље не мора да буде само физичко може да буде
и психичко може да буде насиље над инвалидима насиље над запосле-
нима надособама са посебнимпотребамаитд

У септембру је Скупштина АПВ усвојила стратегију у борби против
насиља у породици до године Ову стратегију је потписало оп-
штина уПокрајинимеђу којима је и бачкопетровачка општина
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Владимира Турана
Павла Марчока

Значај и улога локалне самоуправе у елиминацији насиља у поро-
дици

Мирослав Васин
Биљана Драку-

лић

„ “

Одбор Домовинске заједнице БУЛКЕС

Поштовани председничеЗОТОВИЋУ

година је на измаку За Домовинску заједницу БУЛКЕС је ова
годинабилапунажалосних алиилепих и историјских догађаја

У средишту наше заједнице је био растанак са нашим председником
успешни скуп Булкешана у нашем седишту у

и нашапосета старом завичају са откривањемспоменика на старом
гробљууМАГЛИЋУу споменБулкешана

Овогодишња посета је била још један врхунац у историји Домовинске
заједнице БУЛКЕС За то срдачно захваљујемо Вама поштовани госпо-
дине ЗОТОВИЋУ као и свим грађанима МАГЛИЋА који су нам то
омогућили

Ви сте нам већ други пут припремили топао дочек За нас је то велика
част Можемо Вам потврдити да су сви посетиоци били одушевљени тиме
што су у Вашем Маглићу и у нашем Булкесу ове године доживели У Вој-
водини је то можда изнимка Ми досад још нисмо чули да су грађани других
села у спомен на бивше грађане немачке народности са својим новцем
подигли или потпомагали меморијалне пројекте У другим селима је ретка
чак и спремност да се сачувају културне вредности из прошлости немачког

,

2008 .
.

Franzom JUNGOM, KIRCH-
HEIMU
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.
.
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.

20.12.2008. .г

Месна заједница Маглић
Председник Радомир Зотовић

15. фебруар 2009.15. фебруар 2009.

народа У Маглићу видимо могућност сарадње и гајимо наду да ће
заједно са Вашом Месном заједницом успети да се наша стара црква
сачува идаће је користитиданашњистановници селаињихови гости

Година је пред вратима У њој очекујемо да ће у БАЧКОМ ЈАРКУ
коначно бити одобрен изграђен и откривен споменик тамо погинулим Бул-
кешанима као и другим Немцима из Војводине Ми Булкешани желимо да
присуствујемо том историјском догађају Том приликом би смо наравно
хтели да свратимо у Маглић ако би Вам то одговарало У вези с тиме ћемо
се јавити следеће године

Вама поштовани господине Зотовићу Вашој фамилији Вашим са-
радницима у Месној заједници као и свим грађанима Маглића желимо у
име свих Булкешана у Новој години мир добро здравље и успех у раду
Наша нада је да ће се пријатељски односи са Маглићем продужити и про-
дубљивати

Са срдачнимпоздравима

.
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KarlWeber OttoHarfmann WilhelmBauderer
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ПОСЕТА ДРЖАВНОГ СЕКРЕТАРА

21. СЕДНИЦА САВЕТА МЗ ПЕТРОВАЦ

ЗБОР ГРАЂАНА МЗ МАГЛИЋ

Председник општинеБачкиПетровац примио је у сре-
ду јануара државног секретара Министарства за државну управу и ло-
калну самоуправу у Влади Републике Србије Наша Оп-
штина је конкурисала на конкурс који је расписан од стране овог Мини-
старства и добила средства у висини милиона динара за остварење
пројекта Иновативни и пословни центар у БачкомПетровцу То је био повод
посете државног секретара Душка Радаковића нашој Општини и том прили-
ком је председнику Турану уручио Решење о додели средстава добијених
одигара на срећу

20.
.

1,7
„ “.

.

ВладимирТуран

Душка Радаковића

У понедељак ра одржана је седница Савета Месне зајед-
ницеБачкиПетровац

У првој тачки чланови Савета су саслушали излагање урбанистичког
решења базена у Врбари које је израдила фирма Екоинжиниеринг испред
које је говорио архитекта Базен би требао према овом
предлогу да буде овалног неправилног облика дубине од м до м
величине у просеку м м Не би био покривен а од осталих садржаја
које нуди Врбара био би ограђен Предлагач није рекао колико би овај пред-
лог коштао за разлику од првог предлога који би коштао мил динара Пос-
ле излагања чланови Савета су у дискусији приметили да у предлогу нису
узете у обзир сугестије МЗ је питао одакле за ову инвестицију
средства када Општина није узела кредит тако да неће бити могуће у
години испунити обећање које је дато при усвајању новог самодоприноса
у Петровцу Према речима председника с обзиром на ситуацију
неће бити могућа изградња базена у али кад се донесе одлука о из-
градњи бар ће бити урађена пројектно техничка документација како би се
могло конкурисати за средства на различите конкурсе јер ионако средства
из самодоприноса за то нису довољна

Што се тиче предлога Одлуке о Месним заједницама дате су примедбе
и именована је Комисија у саставу секретар МЗ пред-
седник Савета Јан Брна и потпредседник која ће примедбе
формулисати и проследитиСО е

Инвентарска комисија ће радити у саставу из претходне године
и С тим у вези је речено да што се

тиче имовине МЗ Петровац од ње се одузима без воље и сагласности Пет-
ровчана док осталемесне заједнице тачно знајушта јењихово власништво

Што се тиче финансирања у години одлучено је да ће у прва три
месеца бити привремено финансирање у висини једне средстава у
години Председник Јан Брна је затим информисао о инвестицијама које је
водио Савет МЗ Петровац Што се тиче предлога за састав Савета за пра-
ћење примене кодекса понашања општинских функционара Савет није
имаопредлог

Молбу Еколошког удружења Зелени да им се дају просторије у старој
школи зањихову делатност и средства зањихово уређење у висини од хи-
љаде динара чланови Савета су одобрили тражена средства а што се тиче
просторије добили су је на привремено коришћење док се не донесе одлука
штаћебити с тимобјектом уцелини
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Страхиња Којић

Јан Триашка

Јана Брне

Самуел Врбовски
Павел Крижан

Вла-
димир Сикора Јан Лачок Јан Бенда

Дана 11. децембра 2008. године у Великој сали Дома културе уМаглићу
одржан е Збор грађана. На предлог Савета ове Месне заједнице, већ чет-
врту годину за редомЗбор грађана се организује како би се грађани упознали
са свим оним што се урадило у Маглићу током претходне године, али и свим
плановима који су предвиђенида се реализују у 2009. години

Поред нешто више од 300 грађана Маглића, Збору су присуствовали
и председник СО Б. Петровац и државни секретар у Министарству за људ-
ска имањинска права одборнициСО Б. Петровац, начелници
општинскеУправе као и представницимедија.

Заменик председника Савета МЗ Маглић и председавајући радним
председништвомЗбора, предложио је дневни ред на коме су
се нашле следеће тачке
1. Извештај о инвестицијама у 2008. години изградња пречистача

отпадних вода изградња стазе до гробља изградња цркве Светог кнеза
Лазара изградња спомен обележја на старом гробљу, реконструкција
локалних путева у улицама И. Л. Рибара, Боре Продановића, Ђуре
Салаја и Братства јединства.

2. Информација о увођењу нових аутобуских линија на релацији Маглић
Нови Сад

3. Програм прикључења домаћинстава на канализациону мрежу
4. Планиране активности у 2009. години у области инвестиција
5. Извештај о наплати и утрошку средстава самодоприноса у 2008. години
6. Питањаипредлози

Након усвојеног дневног реда, председник Савета МЗ
је сликом и речи упознао присутне о свим инвестицијама које су уМаг-

лићу урађене у протекле три године, а то је следеће: реконструкција локал-
них путева, партерно уређење центра, пресвлачење спортских терена, ос-
ветљење спортских терена, изградња тениских терена, изградња терена
за одбојку на песку, изградња нових дечјих игралишта, изградња цркве Све-
тог кнеза Лазара адаптација зграде вртића, завршетак разводне кана-
лизационе мреже у насељу, изградња еко чесме, уређење пијаце, рекон-
струкцијаДома културе, постављањенове расвете у насељу, изградњановог
бунара за водоснабдевање, адаптација зградешколе, постављањенове тра-
фо станице, изградња депоније, опремање нове парцеле за гробље, изград-
ња стазе до гробља, постављање спомен обележја на старом гробљу, из-
градњапречистача отпадних вода, новиУрбанистички планМаглића.

Највише дискусије је било управо поводом прве тачке дневног реда,
а грађани су указали на старе проблеме као што су проблем одлагања от-
пада у селу, високе цене аутобуских карата, скупи лекарски прегледи, лош
положај пензионера, а такође су изнели и предлог да је неопхoдно више
улагати у будућност маглићке омладине. На крају дискусије једногласно је
усвојена ова тачка дневног реда.

Председник СаветаМесне заједнице дао је Информацију о увођењу но-
вих аутобуских линија на релацији Маглић Нови Сад која је такође једно-
гласно усвојена.

Трећа тачка дневног реда односила се на програм прикључења дома-
ћинстава на канализациону мрежу, с тим у вези је речено да ће прикључење
отпочети 1. априла 2009. године, а како би пречистач могао да ради пуним
капацитетом неопходно је да 250 300 домаћинстава буде прикључено на ка-
нализациону мрежу. Цена прикључка по домаћинству износила би 250 Еура
+ПДВ, а грађанима би се омогућило плаћање у 24месечне рате (почев од 01.
априла). Приликом прикључења на мрежу приоритет би имале стамбене
зграде,школа, вртић, привредни објекти Такође је одлучено да домаћинства
односно пензионери који плаћају самодопринос имају одређене бенефиције
приликом плаћања прикључка. Како поводом ове тачке није вођена рас-
права, једногласно је прихваћен поменути предлог.

О планираним активностима у 2009. години говорио је Радомир Зо-
товић. Он је истакао да ће у овој години бити настављено асфалтирање
и преосталих улица у насељу, радиће се пројекат за реконструкцију тро-
тоара, биће обезбеђене парцеле за куповину нових плацева, наставиће се
радови на изградњи храма, а планирано је и бушење бунара за налажење
геотермалних вода Предзадња тачка дневног реда односила се на наплату и
утрошак средстава самодоприноса у 2008. години, а извештај је поднео на-
челник Ова као и претходна тачка усвојене су једно-
гласно. На самом крају овог скупа присутнима се обратио и др Јан Сабо и по-
желеомного успеха у даљемраду свим грађанимаМаглића.
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дрРајкоПерић

Радомир Зо-
товић

Бошко Богуновић

15. фебруар 2009.15. фебруар 2009.
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ПРЕДАВАЊЕ О ХИБРИДИМА КУКУРУЗА

САОПШТЕЊЕ

БЕЗБЕДНА ЗАЈЕДНИЦА
ОДЛИКОВАЊЕ МАРИЦИ ВИЦО

Чланови Општинског одбора СУБНОР а децембра сусрели су се
у малој сали Општине Повод за овај сусрет је био свечана додела највишег
признања Републичког одбора Србије Признање односно повеља била је
уручена чланици СУБНОР а изМаглића Све присутне је поз-
дравила председница СУБНОР а која се овом приликом
присетила настанка ЈНА победе надфашизмом и некадашњег председника
државе ЈосипаБроза Тита Споменула је иМаричин партизанскиживот као и
њене друштвено политичке активности у Општини Овом приликом госпођи
Вицо је честитао и пожелео још пуно лепих дана живота и заменик председ-
ника Општине На крају присутнима се обратила и одли-
кованаМарицаВицо

- 29.
.
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-
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МарициВицо
Зузана Кенигова

Радомир Зотовић

,

.

У Клубу пољопривредника децембра одржано је друго по реду пре-
давање Овај пут излагање на тему Хибриди кукуруза имао је стручњак
из Компаније Пионир Потом је реч узела
стручњак из предузећа Делта Аграр која је говорила о заштити пољоприв-
редних култура Све присутне је поздравио председник Клуба пољоприв-
редника Предавање је отпочело презентацијом стручњака
Глоговца који је представио хибриде кукуруза ињихова својства

21.
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Саша Глоговац Мила Личина

Јан Триашка

. ,
,

У Новом Саду је децембра одржана свечана седница Скупштине
Националног центра за превенцију повреда и промоцију безбедности Сус-
рет је организован приликом обележавања петогодишњег рада на превен-
цији повреда и презентације безбедних заједница Почасни гости су били
и представници наше Општине због тога што је наша Општина носилац
заставе и повеље Безбедне заједнице не само у Војводини и Србији већ
и у Југоисточној Европи На почетку се присутнима обратио покрајински
секретар за здравство који је изразио задовољство што
овакав центарфункционишеи коднас

О петогодишњем раду Безбедне заједнице је говорила председница
невладине организације Безбедна заједница Др
Миланков је говорила о концепту Безбедне заједнице о сарадницима и о
томе како је са великом вољом образовала тим Уједно је напоменула да је
идеја о пројекту настала крајем марта године а марта је отпочео
рад и активност Безбедне заједнице Др Мирјана Миланков је навела како
су се одржавале едукација за децу о безбедности безбедности у саобра-
ћају као и семинари на тему Насиље над женама Говорила је и о публи-
кацији Безбедне заједнице о плановима међу којима је и семинар под на-
зивом Безбедност деце у Војводини На крају је истакла да је највећи
успехБезбедне заједнице уствари општинаБачкиПетроваци уједно похва-
лила петровачки тим односно тадашњег председника ли-
дера Безбедне заједнице у општини Бачки Петровац
и Презентацију Концепт и развој Безбедне зајед-
нице у свету представио је члан Националног центра за превенцију
повреда и промоцију безбедности Господин Бакић је го-
ворио о томе шта је Безбедна заједница шта она значи и дефинисао појам
повреда Уједно је нагласио да у свету већ у држава има велики број
градова са потписомбезбедне заједнице а уЕвропиих је НашаОпшти-
на је општина са потписомБезбедне заједнице О пројекту је на свечаној
седници говорила лидер Безбедне заједнице у општини Бачки Петровац
проф АнаСабо

Председник наше Општине је изнео да је задовољ-
ство бити председник Општине која носи потпис Безбедне заједнице
Општина Бачки Петровац треба да је пример осталим градовима и општи-
нама Мото безбедне заједнице је бити безбедан здрав и срећан Овом
приликом су додељена и признања свим заслужнимособама које су допри-
неле и радиле на пројекту Светске здравствене организације Међу њима
су били и представници наше Општине државни секретар Министарства
заљудска и мањинска права др Јан Сабо проф др Ана Сабо председник
ОпштинеВладимирТуран и директорОШ ЈанЧајак На крају се
присутнима обратио и државни секретар Министарства за људска и ма-
њинска права др Јан Сабо односно потписник прве безбедне заједнице код
нас и свимприсутнимапожелео успешнуибезбеднуНову годину
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Атила Ченгери

др Мирјана Миланков

др Јана Саба
проф др Ану Сабо

проф Татјану Корош

МирославБакић

Владимир Туран

ЈанБрна

.

,
.

. .

.

.
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Асоцијација за развој општине Бачки Петровац је почетком године
покренула активности везане за програм очувања здраве животне средине
веће искоришћености обновљивих извора енергије увођење нових техноло-
гија и постројења за прераду секундарних сировина те је на својој седници
одржаној дана године у просторијамаМЗБ Петровац донелаОд-
луку оформирању координационог тела за спровођењеовог програма

Задаци координационог тела су
Прикупљање стручних технолошко техничких достигнућа у области очу-

вања здраве животне средине који се примењују у развијеним земљама
Европе веће искоришћености обновљивих извора енергије увођења нових
технологија и постројења за прераду секундарних сировина

Упознавање надлежних државних и општинских органа са активнос-
тима које Асоцијација за развој општине Б Петровац води на спровођењу
програма очувања здравеживотне средине веће искоришћености обновљи-
вих извора енергије увођења нових технологија и постројења за прераду се-
кундарних сировина

Заступање асоцијације за развој општине Б Петровац заједно са пред-
ставницима локалне самоуправе код надлежних државних и покрајинских
органа као и кодфинансијских институција

У састав координационог тела осим чланова Асоцијације за развој
општинеБ Петровац Покрета зелених Асоцијације пољопривредних произ-
вођача именовани су и представници општине Б Петровац ради што квали-
тетније координације при реализацији програмских активности На предлог
председавајућег присутни су за чланове овог тела једно-
гласно именовали биолог инг баштованства

предс Скупштине Асоцијације пољоприв-
редних произвођача Паленкаш Павела предс Асоцијације за развој општи-
не Б Петровац и еколошког инспектора представника
општинеБ Петровац

За председника координационог тела изабран је председник Асоција-
ције за развој општинеБ Петровац МилошКрстовски

Чланови овог координационог тела позивају све заинтересоване грађа-
не институције организације и удружења да се прикључе раду на реализа-
цији програма очувања здраве животне средине веће искоришћености об-
новљивих извора енергије увођење нових технологија и постројења за пре-
раду секундарних сировина

председникСкупштинеАсоцијације за развој
општинеБачкиПетровац

ПавелПаленкаш
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ПавелаПаленкаша
Медвеђ Андреја Цех-

мајстер Мирослава Михала

Крстовски Милоша
ТуранТатјануМилину.

НОВИ ЦД И ДВД ЕХО ГРУПЕ„ “

Удецембру група Ехо издала је још једанЦД под називом
на којем се налази песама не само оних које је група изводила у време
свог активног рада већ и нових песама или нових верзија Група Ехо је ура-
дила овај албум у следећем саставу орган интерпретација композиције
аранжмани текстови гитара композиције аранжмани
интерпретација соло гитара аранжмани бас
гитара аранжмани и удараљке аранжмани
Нови албум су снимили уСтудију Алфа уНовомСаду власника

У појединим песмама као пратећи вокали су ангажоване
и

За ове песме је аранжмане написао а с њима је радила
и музички педагог Песме су снимљене не само у аудио већ
и у видео формату тако да је албум могуће купити у обе верзије У сни-
мању спотова су учествовали и чланови ез балета ГЈК са домом ученика
које је припремила Као продуцент спотова се потпи-
сала која је и аутор омота
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Календар

Растислав Струхар
Самуел Котас Павел Данко

Ондреј Варга Виктор Савић
Владимира

Перовића Јасми-
на Котасова Даниела Савић Ана Медвеђова мл Ивана Струхарова

Ондреј Магловски
Ана Медвеђова

Милена Боровчанин
ОљаТордаји

џ
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ПОВОДОМ МАЈЕРИНЕ СТВАРАЛАЧКЕ ГОДИШЊИЦЕ

44. СУСРЕТ У ПИВНИЧКОМ ПОЉУ

СА ИЗДАВАЧКОГ ОДБОРА СИЦ

ЈОШ ЈЕДНА КУЛТУРНА ИНСТИТУЦИЈА СЛОВАКА

Овогодишњи Пивнички фестивал одржан је од јануара до феб-
руара За титулу најбољег певача такмичило се учесника овог пута
само из Војводине иностраних такмичара није било И ове године одржана
су два такмичарска концерта у петак и у суботу а они најбољи певали су
и у недељу на завршном концерту Жири који је оцењивао аутентичност
и интерпретацију песме радио је у саставу

и Ужирију који је пажљиво пратио ношњу певача били
су и

Стручнижири је посебно похвалио певаче
из Ковачице из Падине из Ердевика

из Петровца из Панчева
из Новог Сада из Пивница и

из Кисача
Две равноправне награде за ношњу додељене су

изАрадцаиМирославуБешкиизПанчева
Две равноправне награде за аутентичност песме су освојили

из Селенче за песму Полако се ближи јесен и
изСУД Крајан Војводина за песму Београде Београде

Прва награда публике додељена је Даниели Моцко док је другу наг-
раду освојила обеизПивница

Две равноправне награде стручног жирија за интерпретацију су при-
пале из Падине и из Араца Друга
награда за интерпретацију је отишла у руке из Ковачице
Победница Сустрета уПивничкомпољу је из Кисача

Из нашеОпштине на овогодишњемфестивалу су осим Адреје Хрубик
из Петровца учествовали и из Гложана и

из Кулпина МодераторФестивал је била
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Јурај Ферик Милина Скла-
бинска Јурај Суђи

МартаТирова ВластаВинковичова КатаринаТирова
КатаринуЛенхартПетрик

Јана Марчока Лидушку Мрва Ан-
дреју Хрубикову Мирослава Бешку Брани-
слава Ковача Даниелу Моцко Владимира
Чемана

Адели Обшуст

Божи-
дар Ралбовски Лидија
Шпрингељова

СабинаРуман

ЕлениСладечекШимак АделиОбшуст
Шишка Јурају
ИванаВозар

Катарина Добрикова Андреј
Хашка ЈаснаУхларикова

,
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У понедељак децембра заседао је Издавачки одбор Словачког
издавачког центра како би размотрио реализацију издавачког плана СИЦ
за годину и размотрио и прихватио издавачки план ове установе
за годину

године издате су све књиге које су планиране издавачким пла-
ном У свим едицијама издато је књига док су мимо едиција осим На-
родног календара издате још књиге Чланови одбора су констатовали да
се ситуација око издавања наших књига увелико побољшала оснивањем
Словачког издавачког центра

Што се тиче издавачког плана за годину уњему је планирано
наслова од чега највише у едицији Живи ток у оквиру које се издају са-
времена књижевна дела војвођанских Словака Ту су књиге

и
у едицији Корени налази се антологија словачке постмодер-

не прозе у едицији Мај књига у еди-
цији Пчелица планирана су три наслова и

у едицији Научне свеске треба да изађу књиге
и а мимо едиција Народни календар

имогуће јошнеки наслови
Директор СИЦ Владимир Валенћик је информисао чланове Већа да

ће почетком године стартовати акција Зима са књигом која би била
одржавана не само у Петровцу већ и у Бачкој Паланци Арадцу Белом
Блату Падини Кисачу иСтарој Пазови

У години је Центар позитивно пославао осим тога и часописи су
редовно излазили Нов живот два пута месечно Зорничка једанпут ме-
сечно као и Ровина Књиге су издаване у просечном тиражу од при-
мерака а дечије и у тиражу од примерака Похваљена је и помоћ
од стране НССНМ који је купио књиге у вредности хиљада динара од
овог издаваштва за библиотеке уПадини Ковачици Старој Пазови Кисачу
и Петровцу јер иако библиотеке траже средства за набавку књига обично
се ради о књигама из Словачке док су књиге из продукције нашег изда-
ваштва у библиотекамареткост
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Вјере Бен-
кове Андреја Чипкара Мирославе Дудок Михала Харпања Јозефа
Клаћика Јана Лабата Павла Мучајиа Марије Мијавец Владимира
Валенћика

Адама Светљика Данијела Дудка
Јураја Тушјака Ане Кукучка

Данијела Пиксиадеса
Вићазослава Хронца Јана Марка

Унедељу јануара уЊегошевој улици бр на другом спрату уНо-
вом Саду одржано је свечано отварање реновираних просторија Завода
за културу војвођанских Словака на којем је присутне међу којима је био
и министар за људска и мањинска права државни сек-
ретар у овом Министарству потпредседник Скупштине АПВ

председник ИВ АПВ потпредседница ИВ
АПВ и председница НССНМ покрајински секре-
тар за културу представници АмбасадеСловачке Репуб-
лике у Београду НССНМ СЕАВЦ МСЈ Целодржавне словачке само-
управе уМађарској Завода за културу Војводине завода за културу других
националних мањина у Војводини Словачког народног музеја итд
поздравиладиректорка ове институције

Приликом отварања просторија и почетка рада ове институције гово-
рила је председница НССНМ Ана Томанова Маканова потпредседник
Скупштине АПВМартин Злох министар заљудска и мањинска права Све-
тозарЧиплић а просторије је отворио председникИВАПВдрБојанПајтић

Пригодним програмом су обележили овај догађај Словачки квартет
изБратиславе и чланови групе Студио
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Светозар Чиплић
др Јан Сабо

Мартин Злох др Бојан Пајтић
Ана Томанова Маканова

МилорадЂурић

МилинаСклабинска

Дана децембра у Позоришном клубу у Петровцу одржана је свеча-
ност поводом стваралачке годишњице Љубослава Мајере На почетку
у позоришној атмосфери

и прочитали су
одломке из домаћих и иностраних критика оњегових представа да би пос-
ле тога био премијерно приказан документарни филм за који
је сценарио написао Јан Чернак камера монтажа

док је текст читала Катарина Мелегова Мелихова Пројекат је финан-
сијски подржао Секретаријат за прописе управу и националне мањине
а у изради је учествовао и Радио и ТВ Петровец У филму осим одломака
из појединих Мајериних представа своје изјаве поводом овог јубилеја и
рада са Мајером дали су Ката-
рина Мелегова Мелихова Ондреј Брна

Јан Чернак Јања Урбанче-
кова Фејзулахи Ружена Шимониова Чернакова и Милуш-
каАнушиаковаМајерова

Љубослав Мајера је у Позоришту ВХВ у Петровцу режирао пред-
става а укупно у његовој три деценије дугој плодној каријери било их је
више од Режирао је представе не само у родномПетровцу већ и у дру-
гим словачким срединама али и у Кикинди Новом Саду Београду у Сло-
вачкој Републици Био је селектор и члан стручних комисија на бројним
фестивалима редован је професор на Академији уметности у Новом Са-
ду декан Академије уметности у Банској Бистрици Његова представа

била је преломна представа за По-
зориште ВХВ у Петровцу Са његовим представама петровачко позо-
риште је достигло до тада неслућене успехе стизале су награде фести-
вали и то не само на покрајинским већ и републичким и савезним смот-
рама у тадашњој Југославији Тако су позоришни аматериПетровца проно-
сили добар глас о Словацима Петровцу и словачком позоришту како
на домаћој сцени тако и у иностранству Мајера је радио много тражио пу-
но али и давао много Раздобље које је Мајера обележио својим радом ос-
таје у годишњој историји позоришта у Петровцу записано као најус-
пешније

После проекцијефилма сви су били ганути што није скривао у свом го-
вору ни самМајера

22.
30. .

,
, , ,

, , ,
,

,
,

, ,
, - .

, ,
.

,
: , ,

- , , , ,
, , , ,
, , -

.
„ “ 17

,
120. ,

, , , ,
…

,
, …

„
„ “ .

, ,
, ,

.
,

. ,
, .

143-
.

,
.

Ружена Шимониова Чернакова Самер Хама-
дех Милушка Анушиакова Мајерова Даниела Легињова Сабова Он-
дреј Мајера Јања Урбанчекова Фејзулахи Ондреј Брна Мирослав
Бабиак Катарина Мелегова Мелихова Хана Мајерова

Првих
Јан Мелег Здено Мед-

веђ

Јан Частвен Максо Мирослав Бабиак
Михал Вида Виера Чилиакова

Андреј Матуш Ондреј Миштец Јан Дорча
Павел Чилиак

Балада о поручнику и Мариутки
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ИЗЛОЖБА ПОРТРЕТА

О РУФУСУ У УПЖ

И ЖЕНЕ ПРАВИЛЕ БИЛАНСУ Галерији Зуска Медвеђова у петак децембра одржано је свечано
отварање изложбе под називом

Изложене су слике сликара

Изложба је билаотворенадо јануара
Уводно излагање на изложби је одржао директор СВП мр Павел Чањи

адела сликара је представиоликовни критичарВладимирВаленћик
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Портрет у словачкој ликовној уметности
у Војводини Карола Милослава Лехотс-
ког Зузке Медвеђове Павла Попа Павела Чањија Мишка Болфа и Ма-
рије Галат Чировић

Удружењепетровачкихжена је свој редован сусрет понедељком ја-
нуара посветило једном од највећих словачких писаца
који је у децембру прославио годину живота а јануара умро у Бра-
тислави Сахрањен је по властитој жељи у својем родном селу Заважна
Поруба уЛиптову

Присутне је поздравила председница УПЖ Сти-
хове Милана Руфуса су прочитале

и О сусрету са писцем у септембру прошле го-
дине је говорила председница МОМС Петровац и новинар

Милан Руфус није био само песник већ и есејист
преводилац књижевни научник и педагог За своје дело је добио мно-
гобројна признања а крајем прошле године и међународну Награду за по-
езију а део те награде је издавањењегових песама на ки-
неском језику Неколико дана предњегову смрт председник СР на предлог
Владе уручио му је Прибинов крст реда за његов допринос у развијању
словачке културе који је примила његова жена Магда Као последња
прошле године у новембру је издата његова збирка песама посвећена
најмлађим читаоцима Био је песник чији су
стихови издавани у великим тиражима а његове са тиражом
од обориле су све рекорде

Сусрет је завршио Руфусовом Зидарском ба-
ладом са ЦД а у интерпретацији на којој је песник
радио године јер се ради о песми причи у којој песник говори о тра-
гичној генеалогији породице Руфус Драматичност ове приче употпуњује и
музичкидео и
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Милану Руфусу

Катарина Арњаш
Ана Хансманова Марија Гашпа-

ровски Марија Лавирац
Катарина

Мелегова Мелихова

Молитве

Маријана Гејшберга

ДаринеЛашчјакове РобертаПушкара

-

Crane Summit

Anjeli ku, moj stra ni ku

Murarskom baladom

č ž č

У понедељак јануара Удружење петровачких жена на својој го-
дишњој Скупштини сумирало је прошлогодишњи рад и усвојило план
рада за ову годину На Скупштини Удружења били су присутни и гости
председник Општине председник Савета МЗ Петро-
вац председницаАсоцијације словачких удружењажена

и подпредседницаМСЈ

Активност Удружења петровачких жена одвијала се кроз предавања
изложбе излета акција свуда тамо где је била потребна помоћ

вреднихженских руку у посетама других удружења у организовању
забава у сарадњи са другим удружењима друштвима и средином уопш-
те Жене су радиле вредно много и добро Прикладно каошто је истакла
и председница Асоцијације словачких удружења жена Љ Бередиова
Ступавски Тако интензивна активност је омогућена и финансијском по-
дршком како општине Бачки Петровац тако и МЗ Петровац и АП Вој-
водине

О бројним активностима садашњим и будућим реферисали су пред-
седница Удружења секретар
рачуновођа и Петровчанке и за ову годину
имају много планова Неке су већ реализовале вече посвећено поезији
Милана Руфуса Годишња скупштина а очекују их забаве радионице
програми изложбе предавања излети тортијада радне акције актив-
ности у оквиру Словачких народних свечаности прослава Дана сеоских
жена помоћ ватрогасцима пољопривредницима

Дивљења вредно је шта све жене раде уз своје свакодневне обавезе
у породици на радном месту око деце унучади Просто је невероватно
да проналазе слободно време и за овакав вид активности Добро је што
то препознаје и уважава какоОпштина тако иМЗ али ишира заједница и
финансијском подршком им ствара услове за њихов пожртвован рад
што је оно најмањешто требададобију за афирмацију своје средине
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Владимир Туран
ЈанБрна Људ-

милаБередиоваСтупавски ЈармилаСтојими-
ровић

Катарина Арњаш Мариа Гашпаровски
Ана Мучаји Нада Церовски

МЛАДИ ТАЛЕНТИ У СВЕЧАНОЈ САЛИ
ТРАДИЦИОНАЛНИ ШТЕФАНСКИ ПРОГРАМ

Дана децембра прошле године у свечаној сали Гимназије Јан Колар
у Петровцу одржан је концерт ученика Музичке школе Јосип Славенски из
Новог Сада Сви учесници концерта су били из наше Општине Бројне посе-
тиоце је поздравила професорка МШ Јосип Славенски

Концерт је водила а у првом делу су учествовали уче-
ници прве године музичке школе и на ви-
олини и пијанисти

и Потом су нас-
тупили ученици друге године МШ Јосип Славенски с композицијама
на клавиру и а на виолини

Уследила је група ученика која похађа трећи разред ове школе
Клавир су свирали

и на флаути је свирала
а на виолини и Од уче-
ника четвртог разреда наступили су и на кла-
виру Најстарији учесници овог концерта су били ученици пете године

виолина и клавир У оквиру концерта чула се
и камерна музика у извођењу дуета Кристине Креко и Деборе Елијаш
на виолини Бењамин Креко клавир и Кристина Креко виолина теМириам
Елијаш виолина и Петар Крстић клавир Професори који раде са овом
талентованом децом су Биљана Богосављевић

и
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Биљана Богосав-
љевић

Наташа Рибар
Марина Церовски МирјамМатић

Емилија Человски Маја Матић Јоел Дудаш Петра
Топољски АндрејФранка Мартин Крајчик ТамараНвота

Станислав Церовски Јонатан Татлиак Андреј
Дургала

Емилија Мега Вероника Будинска Јасмина Бенша
Марина Дир Мартин Дургала Табита Елијаш

Кристина Креко Дебора Елијаш Марина Хорват
Ирена Илић Бењамин Креко

Ми-
риамЕлијаш Петер Крстић

Мила Чизмић Анђелка
Симикић ЂурђицаГудеља
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У петак децембра у кулпинском Дому културе одржан је тради-
ционални Штефански програм који је ове години имао два дела У првом
делу под називом Божићне радости наступила су деца фолклорне
групе Културно уметничког друштва Зволен и хорОШ Јан Амос Комен-
ски из Кулпина Три песме које је отпевао школски хор увежбала је

а након тога су наступили солисти

и Најмлађи дует овогодишњег дечјег програма
биле су петогодишње девојчице и Најмлађи
чланови КУД а су извели две кореографије које је увежбао

са рецитацијом се представио након чега су сва
деца на сцени са нестрпљењем очекивали Деда Мраза који им је уручио
поклоне

У наставку програма многобројној публици су се представили чла-
нови дечјефолклорне групе Бажаличка затим солисти

и у дуету су пе-
вале сестре а три кореографије су извели
чланови старије фолклорне групе Посебну драж овом програму дали су
и млади хумористи и

Модератор програма је била програм је припре-
миоМихалЧилиак док је пропратни текст написао
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Марина Кањова Андреја Милано-
вић Мартина Шимо Даниела Врбовски Даниел Зеленак Светлана
Бенка Нина Фабовк Бланка Гажа Андреа Коруњак Сандра Добро-
вољски Сашка Јагош

Ема Хашка ДаниелаШимо
Михал Чи-

лиак Андреј Шимо

АндреаШимо
Властислав Зеленак Андреј Хашка Андреа Коруњак

Кристина иМихаела Чилиак

Мирослав Бенка Јан Халупка Мирослав Пет-
раш Андреа Коруњак

ЈанХалупка
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ДЕЦА НАЈСТАРИЈИМ КУЛПИНЧАНИМА

ПРОГРАМ УОЧИ НОВЕ ГОДИНЕ

ДЕЦА ДЕЦИ ЗА БОЖИЋ

У недељу децембра у Великој сали СВП у Петровцу одржан је прог-
рам Деца деци за Божић који је организовала Општинска организација
Црвеног крста Програм су припремили ПУ Пчелица ОШ Јан Чајак Гим-
назија Јан Колар и КУД Петровачка дружина У уводном делу присутне је
поздравила председницаМОЦКуПетровцу

У програму је учествовало учесника У ПУ Пчелица на припреми
програма су радил

и у ОШ програм за овај наступ су припремали

део програма КУД Петровачка дружина припремили су
и а у ГЈК су

у припреми програма учествовале и

Програм је водила Сценарио и режију је потписала
Татјана КривакАми ићдок је пратећи текст написалаАнаХансманова

Програм је имао божићну тематику висок уметнички ниво а много-
бројна публика је уживала у програму На изненађење свих присутних на
крају су се појавила четири Деда Мраза Самуел Ковач

и који су на изласку из сале делили
свима слаткише
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ТатјанаЦеровски

Татјана Спевакова Божена Леварски Марија Маје-
рова Ана Лаћарак Зузана
Фабјанова Ана Ловасова Милушка Анушиакова Мајерова Самуел Ко-
вачмл ВишњаАнтић МаријанаТопољски МариенаСтанковићКривак

Данијела Леги-
њ ва Сабова Кветослава Бенкова Татјана Кривак Ами ић

АнаМедвеђова Ана Хансманова Ми-
ленаБоровчанин

Ивана Бовђиш

Ондреј Брна Да-
нијел Кукучка Мирослава Дудаш

.

o

)

џ

џ

У уторак јануара ученици и наставници ОШ Жарко Зрењанин све-
чаном приредбом обележили су Дан светог Саве Ове године школска слава
обележена је нешто скромније Због добро нам познате економске кризе први
пут од кад је почео да се организује није уприличен Светосавски бал Без
обзира на то ученици и наставницишколе су се потрудили да припреме богат
културно уметнички програм

Обележавање Савиндана започело је у часова одласком деце нижих
разреда у цркву где су певали и рецитовали песме посвећене светом Сави
и заједно са свештеником учествовали у резању слав-
ског колача након чега су им уручени пакетићи које је обезбедила Српска
православна црква Пакетиће је добила и група малишана ПУ Пчелица која
је учествовала у програму као и ученици који похађају часове веронауке
Светосавском химному извођењуХораОсновнешколе и поздравним говором
директора школе у часова започео је културно
уметнички програм у коме су учествовала деца од првог до осмог разреда
Пригодним песмама рецитацијама и скечевима ученици школе подсетили су
на значај првог српског просветитеља учитеља и архиепископа У припре-
мању програма учествовали су и наставницишколе и

наставници српског језика учитељице
и и наставницамузичке културе

Приредбу је обележило и резање славског колача као и већ традицио-
нални избор кума школе За овогодишњег кума Основне школе Жарко Зре-
њанин изабран је предузетник из Маглића Након дво-
часовног богатог програма у коме је те јануарске вечери уживала многобројна
публика у Спортској хали Светосавска свечаност настављена је у холушколе
где је за радникешколеињихове госте уприличен коктел
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МиленкомПоповићем

Радослава Богдановића

МиланБокић Гордана
Милићевић Весна Игњатовић
РадмилаКајтез СузанаМијатовић

Ђорђе Матијевић

Пољопривредни музеј у Кулпину је основан године а свој дан прос-
лавља јануара Према православном календару тај дан је посвећен Св
Јовану Крститељу Ове године организатори свечаности су били Удружење
за аграрно наслеђе Пољопривреднимузеј Музеј Војводине Пољопривредни
факултет у Новом Саду и предузеће Слован из Селенче У уводном говору
присутнима се обратио председник Управног одбора Пољопривредног музеја

који је укратко оценио прошлогодишњи рад У првом
плану је истакао организовање Конгреса асоцијације пољопривреднихму-
зеја и делимичну поправку овог објекта На свечаности су говорили продекан
Пољопривредног факултета директор Музеја
Војводине и директор квалитета и маркетинга Сло-
вана Свечаност је улепшана наступомпевачице

а за кумаМузеја је изабран Јозеф Гашпаровски Обред ломљења слав-
ског колача обавио је православни свештеник у Кулпину
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проф др Јан Кишгеци

проф др Радован Пејановић
Владимир Митровић

ЈозефГашпаровски Јефи-
мије

МиленкоПоповић
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Почетком нове године прва културна активност у нашој Општини била је
промоција музичког ЦД а из Гложана Било је то ја-
нуара у петровачкој Врбари Албум носи назив и садржи једа-
наест песама На првом оваквом пројекту Јармиле Бохуш су сарађивали

који је написао текст за песама као и музику такође се
побринуо за пратеће вокале и целокупну продукцију док је звучни дизајн
припао у који је написао и једну песму Међу сарадницима се
налазе и и На промоцији су говорили
Јармила Бохушова Самуел Ковач мл и Ондреј Павчок Сви сматрају да се
ради о женскомЦД у на коме преовлађујељубав жене ињене емоције Песме
су снимљене у студију а треба рећи и то да су рецензенти
текстова били и Према
речима госпође Бохуш до краја године је у плану да сними и видео спотове
за све песме
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Јармиле Бохушове
Без речи

Самуел Ковач мл

Ондреју Павчок
Словенка Бенкова Иван Галамбош

Катарина Мелегова Мелихова Самуел Фекетемр

У недељу децембра у Основној школи у Кулпину у организацији
Месне организације Црвеног крста Удружења пензионера кулпинског врти-
ћа и школе одржан је традиционални програм под називом

Присутнима се поводом овог претпразничног програма обратила
директорка ОШ Јан Амос Коменски и председница Месне
организацијеЦрвеног крста у Кулпину

У програму су наступила деца из ПУ Пчелица са игром и божићним
рецитацијама уследиле су песме школског хора кратки позоришни комади
ученика нижих разреда како словачких тако и српских одељења Као со-
листа је наступила а текстове о љубави је читала

Ученици нижих разреда су извели краће плесне кореографије
једну на божићну тему а другу на тему љубави Деца која похађају часове
православне веронауке под диригентском палицом су от-
певала једну верску песму Пригодне песме је отпевао и ђачки хор који је
увежбала Чуле су се и бројне песме рецитације игре Као
гост је учествовао певач који је уз пратњу хармоникаша

отпевао две песме На крају само један савет организаторима
У Кулпину постоји Дом културе какав је такав је али ипак функционише
Стога би било добро да овакав програм убудуће буде приређен на адекват-
ном месту Више грађана би имало могућности погледати програм а и сам
доживљај би биомного бољи
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Сунчана јесен
живота

Јованка Зима
АнаПећковски

Андреа Шимо Кристина
Чилиак

Светлане Ного

Марина Кања
Михал Вида Јана

Андрашика
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МОМС у Гложану у сарадњи са КПД Једнота иОШ ЈозефМарчок Дра-
гутин организовао је у недељу децембра у Дому културе традиционални
програмуочиНове године где су извођене песме рецитације ифолклор

Наступали су певачи и музичари

и
и ђаци ОШ Јозеф М Драгутин са којима ради

Програмсу употпунила идецамлађефолклорне групеКПД Једнота
Модератор је била музичка пратња Растислав Струхар

и а организација и сце-
наријо су припали
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Растислав Струхар Мирослав Хе-
мела Мирослав Менђан Ондреј Павчок Андреја Хрубик Ана Бовдиш
Зузана Кукучка Јана Урам Весна Муртин Адам Владислав Ступавски
Рената Ловас Катарина Добрик Ана Марија Ловас Марина Захорец
Тања Макан Ана Хашка Јасмина Бањац Тимеа Копчок Борис Иван
Струхар Марина Кањова

Ана Урам
Иван Галамбош ВладимирМега Владимир Чањи

мрСамуелуФекете

СВЕТОСАВСКА ПРИРЕДБА

СВЕЧАНОСТ У ПОЉОПРИВРЕДНОМ МУЗЕЈУ

ПРОМОЦИЈА ЦД- ЈАРМИЛЕ БОХУШОВЕа

15. фебруар 2009.15. фебруар 2009.
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СВЕТСКИ ДАН ВОЛОНТЕРА БОЖИЋНО НОВОГОДИШЊИ КОНЦЕРТ-

НАШЕ ЖЕНЕ У ОПЕРИ

ПРЕДАВАЊЕ О ДИЈАБЕТЕСУ

ИЗ РАДА ОЛТАРНЕ СЕКЦИЈЕ ЖЕНА

Дана децембра се обележаваСветски дан волонтера Томприликом
је у Црвеном крсту приређен сусрет захвалности свим волонтеркама наше
Општине Председница Општинске организације Црвеног крста

је пожелеле добродошлицу свим присутнима и уједно прочи-
тала неколико речи о хуманој страни волонтеризма О овом значајном
празнику своје виђење је изнела и секретарООЦК Није изо-
стао ни поздравни говор председникаОпштине који се
присутним волонтеркама захвалио за савестан и хуманитаран рад Секре-
тарМОЦК у БачкомПетровцу прочитала је текст под
називом Родитељско писмо а председница ОО ЦК Катарина Зорњанова
је присутне информисала о још једном лепом догађају Односно једна во-
лонтерка је одлучила да свој бицикл поклони ученику коме је најпотреб-
нији Бицикл је кући однео ученик седмог разреда Иначе
и волонерке су поводом овог празника добиле поклоне слатке пакетиће
и новчане уплатнице
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Катарина
Зорњанова

АнаМоравек
Владимира Турана

ЈармилаДавидовић

Владимир Крнач

.
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У Дому пензионера је у петак јануара одржано прво овогодишње
предавање у организацији Друштва за борбу против шећерне болести
Тема предавања је била Исправна исхрана и дијабетес а добродошлицу
је свим присутнима пожелео председник Друштва за борбу против шећер-
не болести О томешта је дијабетес и какву исхрану захтева ова
болест говорио је Нагласио је да реч дијабетес значи
има у себи шећера сладак као мед Уједно је говорио о лечењу које обу-
хвата адекватну исхрану Овде спада дијета мишићни рад сопствена фи-
зичка активност пер орални антидијабетици синтетички лекови адек-
ватни за лечење оболелих код којих није довољна дијета и физичка ак-
тивност даје се и инсулин који може имати краткотрајно средње или дуго-
трајно дејство као и комбинација све три могућности Након предавања
настављена је дискусија о дијабетесу а др Јарослав Данко је присутнима
дао савете какомогу помоћи себи када је у питањуоваболест
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ЈанБажик
др Јарослав Данко
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Чланице ОСЖ у Петровцу на свом јануарском сусрету сумиралале су
свој рад у протеклој години По устаљеном реду одржано је састанака
на којима су припремиле молитве и предавања Састанцима је
у просеку присуствовало око жене највишеих је било у јануару имарту

а најмањеудецембру само
Чланице секције су реализовале посета у просеку месечно што је

у поређењу са претходном годином мање али још увек вредно пажње
Договорено је већ неколико година у назад да ће свака чланица у јануару
и фебруару посетити неку од старијих особа и на следећем сусрету о томе
поднети извештај Стари и болесни се радују посетама а и чланице су биле
задовољнештомогу пружити помоћонима којима је потребна

Прошле године чланице ОСЖ су активно учествовале у неколико ак-
ција а и на сопствену иницијативу се старају о цвећу око цркве Тради-
ционално су са чланицама црквеног хора први петак у марту поводомСвет-
ског дана молитве приредиле вечерњи сусрет Прошле године су већ други
пут помагале приликом презентације СЕАВЦ у Србији на Новосадском
сајму туризма у оквиру верских понуда Укључиле су се и у акцију обележа-
вања осамдесетог рођендана песника Милана Руфуса и упознале се
сањеговимживотомиделом

На састанцима су се присећале појединих јубилеја везаних за петро-
вачку црквену општину у фебруару умро је први петровачки свеш-
теник од марта те исте године овде је радиоњегов син

који је након година рада умро јануара а марта
године обележено је година од рођења четвртог петровачког

свештеника Мошовце
Иако оно што су урадиле није мало чланице ОСЖ сматрају де ће у бу-

дућности постићи јошвећерезултате

. 12 ,
24 12 .
23 , –

28, – 13.
76 , 6 ,

, .
( )

. ,
.

, .

.

.

.

: 1818
,
50 13. 1868., 27.

2008. 120
( 1888).

,
.

Ондреј Стехло Јан
Стехло

СамеулаШтарке

У недељу децембра Камерни хор Мусика Вива са којим ради
организовао је божићно новогодишњи

концерт заједно са гостима Хором словачких педагога и Хором ГЈК са до-
мом ученика са којим ради виолинисткињом

која је на години студија Универзитета у Калифорнији солистима

и Композиције на клавиру су извеле
и Елена Ђемровски а стихове су интерпретирале

и У уводном делу је
говорио поп који је концерт завршио молитвом У име хора
присутне је поздравила
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Ма-
риена Станковић Кривакова

Ана Медвеђова Иваном Ја-
шо
ЕленомЂемровски АномБовђиш БоженомБажик МартиномКрајчи-
ком Александром Бртка Марина
Кања Милушка Ану-
шиакова Мајерова Катарина Мелегова Мелихова

Јурај Нимет
АнаХансманова

-

-

Удружење жена Словенка из Гложана у понедељак јануара орга-
низовало је одлазак у новосадско СНП и том приликом су гледале оперу

Ђузепеа Вердија Била је ово четврта посета опери са којом су
жене Гложана одушевиле Овај пут нису биле саме У друштву су имале
љубитељедрамске уметности изПетровца иКулпина

„ “ 19.
,

.
. .

.

„ “Риголето

КУЛПИНЧАНИ У МАЂАРСКОЈ

У УДРУЖЕЊУ ЖЕНА КУЛПИНА

У периоду од до новембра године позоришна група КУД
Зволен из Кулпина са представом у режији

боравила је на Међународном фестивалу словачких аматерских
позоришних ансамбала уСарвашу уМађарској ОсимКулпинчана наФес-
тивалу су наступили и позоришни ансамбли из румунског Надлака те
из Словачке Републике из градова Попрад и Братислава Организатор је
билоСловачко позориште Вертиго изБудимпеште

21. 23. 2008.
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Кроз кључаоницу Јана Ха-
лупке

“

Удружење жена Кулпина је у понедељак децембра приредило
радионицу израде божићних аранжмана које је већ постало традицио-
нално За успешан рад побринуле су се власнице Цвећаре Флориа

и Гошће су најпре објасниле начин изра-
де икебана а потом приступиле раду Уколико је неко од учесника затра-
жио помоћ Зузана и Даниела су биле вољне помоћи им и дати савет
За кратко време је просторија била пуна прелепих икебана Власнице
цвећаре су похвалиле све учеснице а веома задовољне својим радом су
биле и самежене јер су овај пут биле креативније него прошле године Али
то није било све Уследила је израда божићног венца којим се украшавају
улазна врата Дружење на овакав начин је користило сваком Само када би
и у будућебило вишеоваквих креативних радионица
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Даниела Крајчик Зузана Ожват.

15. фебруар 2009.15. фебруар 2009.
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ЕКОС НАГРАДИО НАЈБОЉЕ
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Новогодишњи турнир у малом фудбалу Маглић одржан је у
периоду од године умаглићкој спортској хали На турниру
који је организоваоФК Маглић такмичиле су се екипе сениораи петлића

За екипу СЕНИОРА учешће су узеле екипе из Новог Сада Парага
Каравукова Ветерника Кисача Кулпина Силбаша Степановићева Гајдо-
бре Бачког Петровца и Маглића док је такмичење петлића окупил
дечаке околних фудбалских клубова узраста и годиште
Све утакмице су судиле судије новосадског Фудбалског савеза а Турнир је
свако вече пратилоизмеђу посетилаца

Евои пласманаекипе петлића узраста годиште
ФКХЕРЦЕГОВАЦ Гајдобра
ФКСЛАВИЈА Пивнице
ФКМАГЛИЋ Маглић

Поред ова три клуба на турниру су се такмичиле и екипе ФК Једин-
ство изРуменке ФКБудућност из ГложанаиФКМладост изБ Петровца

У екипи петлића узраста годиште прво место је заузео ФК Про-
летер из Равног Села друго место је освојиоФКСлавија из Пивница а тре-
ћепласирана је била екипа ФК Херцеговац из Гајдобре За екипу петлића
овог узраста учествовали су још и ФК Јединство из Руменке ФК Младост
изБ Петровца иФКМаглић

Што се тичеСЕНИОРАуполуфиналу су се састалеекипе
РесторанНиш

СУРПеркан Професионал
Уборби за трећеместо боља је билаекипаСУРПеркан НовиСад

одекипеРесторанаНиш Каравуково и победиларезултатом
У финалу су се састале екипе Професионала из Новог Сада и екипе

из Кулпина Новосађани су били бољи и победили резул-
татом КрајњипласманнаТурниру је био следећи

ПРОФЕСИОНАЛ НовиСад
Кулпин

СУРПЕРКАН НовиСад
Иначе уплата по екипи за учешће на Турниру је износила ди-

нара Од укупно уплаћене суме провопласирана екипа је награђена
са другопласирана са а носилац трећегместа са

И ове године бирани су најбољи појединци Турнира Тако је за најбо-
љег стрелца изабран из екипе за нај-
бољег играча фудбалер Професионала а

проглашен је за најбољег голмана Турнира Њима
судодељенипехариидипломе

Марко Тривуновић
Агбаба Ненад Тривуновић

Винко

У недељу децембра у кафеу Под липама у Гложану Удружење
еколога Екос приредило је финале годишњег такмичења за најлепшу
башту у години Председница гложанских еколога
информисала је присутне да су прошле године имали пуне руке посла
пошто Гложанчани све више теже уређивању својих дворишта и простора
око куће Управо је то разлог због чега је жири у неколико категорија оце
њивао најлепше вртове у Гложану а резултати овог такмичења по катего
ријама су следећи

Целокупнабашта и
Пејзажни стил и

Цветнодвориште и
Геометријски стил и
Једноставнабашта и
Слободни стил и

Сеоски стил
Награда за оригиналност
Награда публике и
Специјална оценамр ЈаснеКарић и

и и
и и
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Виера Турчан

Јанка ЈарославКопчок
Мариа Бенка Гашпар Мариа Јан Турдеља

ЗузанаБалаж
Зузана ЈанМарко ЗузанаМолнар
ВластаКукучка Андреа МиланАдамек
АнаФекете Ана ЈанХуђан

Ружена Хрубик Ана Јан Макиш Зузана
Муртин

АнаЈашко
ЈарославаБохуш

Самуел ЕленаЛовас
Виера ЈанБенка Зузана

Јурај Корчок Ана ПавелКукучка ОндрејСтупавски
Јарослава ПавелШепрак
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КОНКУРС
ПРЕДУЗЕТНИШТВО ЗА МЛАДЕ

Канцеларија за младе општине Бачки Петровац у сарадњи са УСАИД
Унитед Статес Агенци Интернатионал Девелопмент расписује КОН-
КУРСзамладепредузетнике из општинеБачкиПетровац

Циљ конкурса је едукациа младих од до година који желе да се
баве или се већ баве предузетништвом и помоћ у развијању њихових пос-
ловних идеја

КОМОЖЕДАСЕПРИЈАВИ
Сви млади људи који имају разне идеје за свој сопствени бизнис

Предност ће имати млади људи од до година незапослени почет-
ници у бизнису предузетници запослени са предузетничком идејом сред-
њошколци студенти

Пријавне фор-
муларе можете подићи

у Канцеларији за младе од до часова
на еб страни општине Бачки Петровац

на блогу Канцеларије за младе пштине Бачки Петровац

на е маил у Канцеларије за младе
Испуњене формуларе можете послати

у електронској форми на е маил адресу Канцеларије за младе
пштине Бачки Петровац

у писаној форми можете их лично предати у Канцеларију за младе
пштине Бачки Петровац Коларова бр изнад Поште

1. Како почети Бизнис први кораци Основна знања и информације о
предузетништву

2. Пословни план и финансијске могућности фондови финансијске
олакшицеи кредитнелиније

3. Пословне вештине комуникација креирањепословних односа
4. Маркетинг и продаја тржиште
5. Бизнис лидер манагер Пословнолидерство менаџмент

Процена и развој пословних планова услуге стручне саветодавне
помоћи

2. Процена и развој Маркетинг плана услуге стручне саветодавне
помоћи

Од понуђених тренинга потребно је да евентуално
више заокружите оно шта Вас највише занима и означите редоследом
почевши бројем обратите се у Канцеларију за
младеопштинеБачкиПетровац на телефон

или
С поштовањем

Канцеларија за младе општине Бачки Петровац
Виера Тарноци
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Конкурс је отворен до фебруара године

Омогућени тренинзи младим најбољих предузетничких идеја
бићеиз следећихобласти

Бизнис тренинзи знањеивештине

Техничка подршка пословни консалтинг стручна саветодавна
помоћ

23. 2009. .
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021/ 781-959
064/ 91 68 023

www.backipetrovac@org.yu

http://blog.petrovec.com/omladina/
kzmbpetrovac@gmail.com

kzmbpetrovac@gmail.com

одаберете један

За више информација

Обавештавамо грађане општине Бачки Петровац да је од јануара
године Општинска управа Одељење за бу ет финансије и

пореску администрацију самостално отпочела са утврђивањем
наплатоми контроломлокалних јавних приходаи то

- пореза на имовину правних ифизичких лица
- тнакнадом за коришћење грађевинског земљишта
- накнадом за заштиту и унапређењеживотне средине
- комуналне таксе
- самодоприноса одпољопривредеи самосталнихделатности
За све информације грађани се могу обратити на телефон

локал илинепосредно уУслужницентарОпштинске управе
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